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Hnúšťanský hlas
Kultúrnospoločenský mesačník obyvateľov Hnúšte a okolia

rekonštrukcia sídl iska 1 . mája ešte nie je ukončená

modernizácia cesty I . triedy číslo 72 napreduje

zaujímavé rozhovory dotácia na obnovenie interiéru po 90tich rokoch končí



Volám sa Simona Kamenská a som rodená Hnúšťanka. Štyri roky som navštevovala
Základnú školu Janka Francisciho Rimavského, odkiaľ som išla študovať na osemročné
Gymnázium Mateja Hrebendu. Po úspešnom ukončení stredoškolského štúdia som
nastúpila na Technickú univerzitu vo Zvolene, kde som na Lesníckej fakulte vyštudova
la odbor Aplikovaná zoológia a Poľovníctvo. Počas štúdia a ešte aj 2 roky po skončení
som pracovala v reštaurácii Kocka, odkiaľ som v roku 201 2 odišla pracovať ako stredo
školský pedagóg do Poltára na Spojenú školu. Podmienkou pedagogickej praxe bolo
úspešné ukončenie Pedagogického minima, ktoré som štátnou skúškou ukončila po
dvoch rokoch na Univerzite Mateja Bela v Banskej Bystrici. V Poltári som učila 4 roky
a odtiaľ som v roku 201 6 nastúpila na materskú dovolenku s dcérkou Jankou. Po nece
lých dvoch rokoch na materskej dovolenke sa mi naskytla príležitosť práce na Mests

Dobrý deň. Ak dovolíte, rád by som sa predstavil . Volám sa Miloš Barto a narodil som
sa v Kremnici. Do Hnúšte sme sa s rodičmi a sestrou prisťahovali , keď som mal 4 roky.
Po mame som z Kocihy, po otcovi z Klenovca. V Hnúšti som navštevoval ZŠ na Nábre
ží Rimavy a odtiaľ som išiel do Zvolena na SPŠ dopravnú, odbor železničná doprava.
Neskôr som diaľkovo vyštudoval UMB v Banskej Bystrici , odbor pedagóg etika a teles
ná výchova. Absolvoval som základnú vojenskú službu v Kežmarku, Zaľubici, a po nej
som nastúpil na technickú gumu ako majster. Odtiaľ moje kroky viedl i do Ruska, kde
som pracoval na plynovode Progress. Po revolúcii som sa vráti l do Hnúšte. V roku 1 996
som začal pracovať na Mestskej políci i v Hnúšti (ďalej iba MsP), kde pôsobím dodnes.
Tohto roku ma Mestské zastupiteľstvo v Hnúšti dočasne poveri lo funkciou náčelníka
MsP. Momentálne pracuje v našom meste 6 mestských policajtov. Keďže v tomto odbo
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Mgr. Miloš Barto

Ing. Simona Kamenská

re pracujem takmer od začiatku vzniku MsP (v Hnúšti vznikla MsP v roku 1 991 ), dá sa povedať, že viem porovnať
prácu policajtov vtedy a dnes. Keby som mal opísať všetky zmeny v priebehu tých rokov, vyplni lo by to celý obsah
týchto novín. Takže to napíšem v skratke: porovnávať sa to nedá. Či už po odbornej pripravenosti príslušníkov, vy
bavenia kancelárie až po materiálnotechnické zabezpečenie potrebné pre výkon služby, za čo patrí vďaka predsta
viteľom mesta Hnúšťa, ktorí mali v priebehu rokov možnosť o tom rozhodovať. Za úroveň a kvalitu, ktorú sa do
dnešného dňa podari lo dosiahnuť, vďačíme všetkým bývalým aj terajším príslušníkom MsP. Začiatky boli ťažké, le
gislatíva sa iba tvori la. Bolo to poplatné dobe 90tych rokov pri zmene spoločenských režimov. Avšak dnešná ned
balosť ľudí a anonymita sociálnych sietí možno pácha ešte väčšie škody, ako nedokonalá legislatíva. Dochádza k
zníženiu zodpovednosti a rešpektu k nariadeniam a predpisom. Všetci chceme poriadok a veľa z nás ho aj dobro
voľne dodržiava, ale máme aj „neporiadnikov“, ktorých my v rámci zákona "umravňujeme“. Prácu sme si však vybra
l i dobrovoľne a robíme ju radi. Je to práca s ľuďmi, prináša občas aj vypäté situácie. Našťastie sa nám darí stres
odbúravať voľnočasovými aktivitami. K mojim záľubám v osobnom voľne patrí športové rybárčenie, som členom
Mestského kynologického klubu Hnúšťa. Rád chodím po horách, venujem sa individuálnej turistike a v mladosti
som sa aktívne dlhé roky venoval futbalu. Začínal som v Iskre Hnúšťa už ako 1 0ročný a môj posledný gól za
Hnúšťu padol pri storočnici osláv založenia Klubu Iskra Hnúšťa proti Slovanu Bratislava starí páni. Momentálne
som už iba pasívny divák. Čo sa týka prítomnosti a budúcnosti práce mestských policajtov v Hnúšti , dúfam a pevne
verím, že dlhoročná činnosť MsP sa odrazila v skvalitnení života občanov mesta Hnúšťa na úseku bezpečnosti a
verejného poriadku, aj keď určite nevládne všeobecná spokojnosť, a stále máme čo zlepšovať. Ďakujem.

Na mestskom úrade v Hnúšti pracuje viacero zamestnancov, ktorí s občanmi neprichádzajú do priameho každoden
ného styku, avšak ich práca pre mesto a región je nanahraditeľná. Radi by sme vám ich postupne predstavil i .

Zamestnanci Mestského úradu v Hnúšti

kom úrade v Hnúšti. Podala som si žiadosť a v júni 201 8 som nastúpila ako odborný referent pre oddelenie vý
stavby, životného prostredia a verejného obstarávania (toho času to bolo oddelenie výstavby, územného rozvoja,
životného prostredia a majetku). Ide o rôznorodú prácu, ktorá zahŕňa od kontroly a evidencie majetku, príprav mate
riálov na rokovania mestského zastupiteľstva týkajúcich sa nakladania s majetkom mesta, zabezpečovanie majetko
voprávneho usporiadania majetku mesta a usporiadania vlastníctva k pozemkom a s tým súvisiace prípravy návr
hov kúpnopredajných zmlúv na majetok mesta, prípadne návrhy nájomných zmlúv. Vďaka rôznorodosti , kolektív
nosti , priateľskej atmosfére a spolupráci s kolegami z "nášho“ oddelenia i z ostatných oddelení mestského úradu ma
moja práca veľmi baví. Svoj voľný čas najradšej trávim so svojou dcérkou, rodinou a kamarátmi. Mojím najväčším
relaxom sú prechádzky prírodou spojené so zberom byliniek a hríbov, záhradkárčenie, cestovanie a to, samozrej
me, za spoluúčasti mojej dcérky Janky a psíka Rockyho.
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Správca Nadácie TA3 Mgr. Peter Káčer aj toto leto bi
cykluje v mene pomoci tým, ktorí potrebujú financie na
drahú liečbu, rehabil itácie či zdravotné a kompenzačné
pomôcky. Káčer sa narodil s diagnózou detská mozgová
obrna, no napriek tomu je vášnivý športovec a fi lantrop.

Mesto Hnúšťa začiatkom augusta podpísalo zmluvu o
poskytnutí regionálneho príspevku vo výške 1 32 752, 24 €

na projekt Vdýchnime život Petrivaldského vile v Hnúšti.
Hlavnou aktivitou projektu je obstaranie zariadenia inte
riéru Petrivaldského vily pre zriadenie regionálneho TIC
a historickol iterárneho múzea dejateľov regiónu, a teda
zriadenie Expozície – Hrebenda, Expozície – Francisci a
workshop miestnosti . Plánovanie expozície je výsledkom
spolupráce viacerých subjektov a organizácií (BBSK,
OOCR Gemer, Prepni na Revúcu, Mas MALOHONT) a
predstaviteľov mesta. Uvedené je spracované architek
tom do Architektonickej štúdie: Interiérový dizajn, exteriér
a náučný chodník. Cieľom a účelom projektu je podpora

Hnúšťa získala dotáciu na interiér Petrivaldského vily
zamestnanosti a vytvorenie ponuky v kultúrnopoznáva
com cestovnom ruchu v národnej kultúrnej pamiatke.
Mesto Hnúšťa plánuje vytvoriť prostredníctvom zriadenia
významný informačný bod v regióne i na nadregionálnej
úrovni, múzea dejateľov a múzea knihy využívajúce mo
derné informačné technológie umiestnené priamo vo
významnej historickej budove, ktorá sa nachádza na nie
koľkých trasách cestovného ruchu. Historická budova
Petrivaldského vila je národnou kultúrnou pamiatkou a je
evidovaná v ústrednom zozname pamiatkového fondu
pod číslom NKP 1 1 262. Projekt je realizovaný s finančou
podporou Ministerstva investícií a regionálneho rozvoja
SR  program Podpora najmenej rozvinutých okresov.

vizual izácia interiéru Petrivaldského vily

Ku charitatívnej jazde sa pridali desiatky cyklistov z Hnúšte
Pri príležitosti organizovania už 1 0. ročníka charitatívnej
akcie Káčer na bicykli sa rozhodol pomôcť 1 0 ľuďom v
núdzi. Okrem toho, v každom meste, kde sa jazdy orga
nizujú, obdaroval finančným šekom rodinu či jednotl ivca,
organizáciu. V Hnúšti odovzdal Peter Káčer šek v hodno
te 1 000, € dennému detskému stacionáru DEDESO,
ktorý prevzala jeho vedúca Mgr. Katarína Moncoľová. V
rámci sprievodného programu vystúpil i šikovné taneč
níčky z tanečného odboru ZUŠ Jána Valacha Hnúšťa a
zo súboru moderného tanca Echo. Do pelotónu Petra
Káčera sa už na štarte v Hnúšti pridal i desiatky cyklistov.
Spoločne prešl i cez Klenovec, Kokavu nad Rimavicou,
Lehotu nad Rimavicou, Rimavskú Baňu. Vďaka dobrej
spolupráci a ochote starostov týchto obcí, v každej obci
čakalo cyklistov svieže občerstvenie. Ďakujeme všetkým
zapojeným cyklistom aj účastníkom, ktorí prišl i podporiť
potleskom. Vytvori l i ste úžasnú atmosféru.

Operačné stredisko záchrannej zdravotnej služby Slovenskej republiky na základe prebie
hajúceho Plánu obnovy a odolnosti Slovenskej republiky  Výstavba a obnova staníc zá

chrannej zdravotnej služby sa obráti lo na mesto so žiadosťou o spoluprácu pri výbere
vhodných pozemkov na výstavbu jednoposádkovej stanice záchrannej zdravotnej
služby. Po spoločnom stretnutí zástupcov Operačného strediska záchrannej zdravot
nej služby a zástupcov mesta Hnúšťa bol ponúknutý pozemok na ulici Štúrovej, ktorý
žiadateľ pri jal . Následne po oficiálnej žiadosti bol v druhom júnovom mestskom zastu
piteľstve schválený prenájom tohto pozemku a bola vyhotovená a podpísaná nájomná

zmluva odkonzultovaná oboma zmluvnými stranami.

O krok bližšie k vybudovaniu stanice záchrannej zdravotnej služby
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Koncom mája bola mestu Hnúšťa doručená žiadosť na
vydanie územného rozhodnutia zo strany zástupcov
LIDL Slovenská republika. K žiadosti bol i pri ložené všet
ky stanoviská dotknutých orgánov okrem súhlasného
stanoviska Slovenskej správy ciest (ďalej SSC). SSC už
v októbri 2022 vydala nesúhlasné stanovisko k projekto
vej dokumentácii dopravného napojenia. Vzhľadom na
to, že križovatka, ktorá by mala slúžiť na pripojenie LIDL
u na cestu I /72 je z hľadiska Slovenských technických
noriem (ďalej len STN) nevyhovujúca, je potrebné, aby
spoločnosť LIDL mala súhlasné stanovisko od SSC k rie
šeniu napojenia odl išnému od STN. Dňa 1 6. 6. 2023 bo
lo verejnou vyhláškou oznámené začatie konania o u
miestnení stavby, ktoré bolo stanovené na 1 2. 7. 2023
za účasti navrhovateľa LIDL Slovenská republika, splno
mocnencom pre inžiniersku činnosť firmy APING, s.r.o. ,
zástupcami mesta a zástupcom spoločnosti SLZ NOVA

Podaná žiadosť o vydanie územného rozhodnutia LIDL

Hnúšťanská kvapka krvi
Mestské kultúrne stredisko v Hnúšti už po druhý raz pos
kytlo priestory Národnej transfúznej službe pre odber
krvi. Jeden odber dokáže zachrániť až 3 ľudské životy.
Každé dve sekundy niekto potrebuje krv, ktorá sa nedá
ničím nahradiť. Jedinou možnosťou je darcovstvo, kde
sa odoberie 400 až 450 mil i l i trov. Muži môžu darovať krv
najviac 4krát do roka, ženy 3krát do roka. V dome kul
túry sa počas odberných hodín vystriedalo až 35 darcov.
Za ich šľachetný čin im patrí veľká vďaka.

1 . Kultúrny dom Hačava
2. MsÚ Hnúšťa – obradná sieň
3. Dom kultúry Hnúšťa – zrkadlovka
4. Dom kultúry Hnúšťa – klubovňa

Voľby do Národnej rady Slovenskej republiky 2023

5. ZŠ NR – trieda
6. ZŠ Klokočova – trieda
7. SŽŠ Zápotockého – jedáleň
8. Klub Likier – Dolná 61

Rozhodnutím predsedu Národnej rady Slovenskej republiky č. 204/2023 boli vyhlásené voľby do NR SR na sobotu,
30. septembra 2023, v čase od 07:00 do 22:00 hodiny. Právo voliť má občan Slovenskej republiky, ktorý najneskôr
v deň konania volieb dovŕši l 1 8 rokov veku. Ďalšie a podrobnejšie informácie k voľbám do NR SR sú zverejnené na
webovom sídle Ministerstva vnútra Slovenskej republiky: https://www.minv.sk/?volbynrsr

Mesto Hnúšťa vytvori lo 8 miestností pre okrskové volebné komisie:

vo veci výstavby samoobslužnej predajne potravín a do
plnkového tovaru LIDL. Následne bolo stavebným úra
dom v Hnúšti 1 7. júla vydané rozhodnutie na doplnenie
podkladov a stavebný úrad prerušil územné konanie, na
koľko predložená žiadosť s prílohami a dokladmi nepos
kytovala dostatočný podklad pre posúdenie navrhovanej
stavby. Navrhovateľovi bola stanovená 60 dňová lehota
na doplnenie stanoviska k dopravnému napojeniu stavby
na cestu I /72 (ul ica Hlavná) s udelením súhlasu s tech
nickým riešením odlišným od STN, ktoré musí vydať ma
jetkový správca cesty SSC, ako bolo vyššie spomenuté.
Počas tohto obdobia bola podpísaná kúpna zmluva me
dzi mestom Hnúšťa a spoločnosťou LIDL SR, pričom
prechod vlastníckeho práva bude možný až po vydaní
Územného rozhodnutia, ktorého vydaniu bráni nesúhlas
né stanovisko SSC, no spoločnosť LIDL SR aktívne
hľadá možnosti vyriešenia tohto problému.

vizualizácia



René Strausz alias René Rendy sa očividne v hudbe na
šiel. Spoji l sa s hudobníkmi z rómskej kapely Cico Band
a spolu prerobil známu rómsku skladbu Aj Devale Koj
Odi, ktorej energia vás ihneď dostane. Do klipu si prizval
aj blízkych priateľov ako Petra Dubaja s priateľkou Zuz
kou, Denisa Drotára či šéfku Miss Universe, Silviu Laka
tošovú. Odvtedy vydávajú hit za hitom. Po ich debuto
vom albume Kelovačky nasledoval album Bašavel, ktorý
nám aj predviedl i . Najnovšiu skladbu naspieval a kl ip na
točil so svojou manželkou Zuzanou Plačkovou. René je
známy aj na svojom Instagramovom účte, kde má vyše
336 000 sledovateľov. Počas koncertu pracoval s publi
kom, bezprostredne tancoval a spieval s fanúšikmi. Po
koncerte sa odfoti l s každým jedným obdivovateľom.

Hnúšťanský hlas 7/20023, strana 5

Nadšenci historických vozidiel Hnúšťa
množstvo návštevníkov, ktorí sa vráti l i spomienkami do
svojich mladých čias. Účastníci vyjadri l i spokojnosť a ce
lú akciu hodnoti l i na výbornú. Po občerstvení sa účastní
ci presunuli spanilou jazdou na sedlo Diel ik, kde ich ča
kala odborná prednáška o bojoch v I I . svetovej vojne,
ktoré prebiehali práve na tomto mieste. Organizátori roz
dal i aj niekoľko cien, napr. cena za najmladšieho účast
níka, za najstaršie vozidlo, naj lepšie oblečenú posádku
a cenu pre účastníka, ktorý prišiel z najväčšej vzdiale
nosti . Aj touto cestou by sme chceli ako organizátori po
ďakovať všetkým, ktorí sa podieľal i na tom, že 4. Zraz
veteránov bol skutočne vydarenou akciou. Ďakujeme
najmä mestu Hnúšťa a sponzorom: PMXnet,TOVOZEK,
GemerMetal, reštaurácii Kôlnička, Zuzane Morávkovej,
BAUTRADE, LokoSound, Autoklampiarske práce Jozef,
Autoprofi, VERSACO, Pneuservis Peter Huťka a dobro
voľníkom a nadšencom, veteránistom. ďakujeme i všet
kým účastníkom, ktorí si našl i čas a prišl i aj zo vzdiale
nejších miest, aby sa pochváli l i so svojím veteránom.

Miroslav Kiapeš

káč. Ako je zapísané v kronike, v klube bola väčšina žien
a chlapov málo. Takto začal zápis do kroniky vzniknuté
ho klubu dôchodcov v Hnúšti. Z tých prvých členov už
bohužiaľ nikto nie je medzi nami. Boli to naši rodičia a
zanechali nám tu neskutočné dedičstvo, ktorým sa my
teraz posúvate vpred. Po predsedovi Lukáčovi bol zvo
lený Ján Bosý, po ňom František Bielák, ktorý musel fun
kciu z rodinných dôvodov zanechať. Vo vedení klubu
pokračuje členmi zvolená Mária Zdechovanová. A tak v
Hnúšti klub stále ži je a dôchodcovia sa tešia na každé
stretnutie. Klub má dnes 56 členov a stále je viac žien
ako chlapov. Snažíme sa, aby členovia radi chodil i do
klubu a som rada, že sa nám darí. Všetkým členom ďa
kujem a vyprosujem veľa zdravia.

Mária Zdechovanová, predsedníčka klubu

Cico Band & René Rendy to v Hnúšti roztočili

Klub dôchodcov oslávil štyridsiatku

Organizátori zoskupení pod názvom Nadšenci historic
kých vozidiel Hnúšťa pripravil i začiatkom júna po štvrtý
krát kvalitné podujatie, na ktorom sa tento rok zúčastni l
rekordný počet účastníkov. Na Námestí J. F. Rimavské
ho sa vedľa seba postavil i Škodovky, Mercedesy, Lady,
ale nechýbali ani motorky Jawa, ČZ či vozidlá typu GAZ.
Hospodárske stroje z čias minulých reprezentovali trak
tory typu Zetor. Najstarším kúskom bol FORD A z roku
1 930. Spolu až 90 kusov starých tátošov si prišlo pozrieť

Začiatok leta Mestské kultúrne stredisko v Hnúšti odštartovalo s obľúbenou skupinou Cico Band a René Rendy.
Koncert sa konal na amfiteátri v Hnúšti a navštívi lo ho vyše 800 ľudí. Ich vystúpeniu predchádzal spevák Lucas Hely.

. . . a život prešiel, 40 rokov ako nič. Pre oživenie mesta
Hnúšťa sa dôchodcovia rozhodli založiť si klub, a tak sa
to stalo 1 .1 .1 983. Pri založení klubu bolo 89 platiacich
členov. Prvým predsedom klubu bol súdnik Ladislav Lu
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Doc. RNDr. Igor Túnyi CSc. – SAV Bratislava
Prof. PharmDr. Daniela Ježová, DrSc. – Ústav experi
mentálnej endokrinológie SAV Bratislava
Assoc. Prof. Min. Eng. PhD. Juraj Ďurove – Fakulta
baníctva, ekológie a geotechnológie, Technická univer
zita v Košiciach
Ing. Ján Sudor – biochemik, autor patentov v oblasti
molekulárnej biochémie a medicíny. Commissariat de
l ́Energie Atomique Centre national de la Recherche scientifique

Vladimír Kadera – akademický maliar
Eva Kováčová – členka Zväzu slovenských spisovate
ľov, poetka
Elena Vacvalová – moderátorka TV Markíza a TV JOJ
Ľudovít Kaník – poslanec NR SR
Ing. Lucia Martíniová  biochemička v oblasti moleku
lárnej patologickej biochémie Health and Human Deve
lopment Washingtom USA
MUDr. Igor Čombor – riaditeľ Vojenskej nemocnice RK
PhDr. Jolana Laznibatová CSc. – riaditeľka Školy pre
mimoriadne nadané deti, Teplická ulica, Bratislava
Doc. PhDr. Dušan Katuščák – generálny riaditeľ Slo
venskej národnej knižnice v Martine
PhDr. Ivan Jakabšic CSc. – vysokoškolský pedagóg,
Inštitút špeciálnej a l iečebnej pedagogiky Bratislava
Ján Ďurove – generálmajor
Prof. RNDr. Vojtech Štulrajter DrSc. – vysokoškolský
pedagóg FTVŠ UK Bratislava

Gymnázium Mateja Hrebendu v Hnúšti už zatvorilo svoje brány

História školy sa začala písať v roku 1 933, keď Minister
stvom školstva ČSR výnosom č. 83434 z októbra 1 931
bolo povolené zriadenie Štátnej meštianskej školy v
Hnúšti. O jej zriadení sa viedlo dlhé vyjednávanie medzi
obcou Hnúšťa, zastúpenou p. Michalom Lumnitzerom –
správcom Obecnej školy a Ministerstvom školstva a ná
rodnej osvety. Priestorové možnosti pre novú školu
stredného typu dávala len budova bývalého Slúžnovské
ho úradu, ktorá bola odpočiatku vlhkostne závadná a
priestorovo stiestnená. Napriek tomu sa vyučovanie za
čalo prvého septembra spomínaného roku s počtom
žiakov 89 zapísaných v prvom a druhom ročníku. Už v
školskom roku 1 939/1 940 mala škola sedem tried s 280
žiakmi, a preto sa pristúpilo na striedavé vyučovanie. Zá
ujem žiakov, najmä z rimavskej dol iny, o štúdium v ďal
šom školskom roku stúpol na 31 0, a tak sa vedenie
Hnúšte a okolitých obcí rozhodlo požiadať Ministerstvo
dopravy a verejných prác Slovenskej republiky o schvá
lenie stavby novej meštianskej školy. Miesto pre výstav
bu bolo schválené pri hradskej ceste Putnok – Brezno,
na bývalom jarmočisku pre rožný statok v držbe evanje
l ickej cirkvi. Koncom marca v roku 1 942 boli schválené
stavebné plány príslušným ministerstvom, ktoré vypra
coval architekt František Novák, staviteľ zo Zvolena.

Počas svojej existencie vychovala škola mnoho vynika
júcich odborníkov, napr. :
Prof. Štefan Pasiar – pôsobil ako vedúci katedry kni
hovedy a vedeckých informácií na FFUK v Bratislave
Prof. MUDr. Milan Kriška, DrSc. – katedra farmakoló
gie Lekárskej fakulty UK Bratislava
MUDr. Viliam Ujházy DrSc. – Ústav experimentálnej
onkológie SAV Bratislava

„Život je ako hodina matematiky. Riešiš zadanie. Zistíš,
že je zlé, chceš ho opraviť. Neskoro. Zvoní.“ Týmito slo
vami začal príhovor 2. júna 2023 k posledným maturan
tom Gymnázia Mateja Hrebendu primátor mesta Hnúšťa,
Mgr. Martin Pliešovský. „Kľučka, ktorú ste tisíckrát stla
čili, ostane po vás chladná. Schody, po ktorých ste sa
naháňali a každý deň prechádzali, zostanú opustené.
Triedy budú zívať prázdnotou, chodby stíchnu a posled
né zvonenie vás vyprevádza na cestu dospelosti. Nikdy
však nezabudnite na chvíle strávené tu, v Gymnáziu
Mateja Hrebendu." V príhovoroch zaznelo veľa pekných,
pozitívnych slov, sprevádzaných tónmi piesne i básne.
Gymnázium Mateja Hrebendu v Hnúšti má za sebou svoj
posledný školský rok. Nových gymnazistov už neprivíta.
Otázkou ostáva ďalšie využitie budovy, v ktorej doposiaľ
gymnázium sídl i lo. Samospráva aj kraj, ktorý je majite
ľom budovy, sa zhodujú v tom, že ju schátrať nenechajú.
Na jej konkrétnej budúcnosti sa však zatiaľ nedohodli .

základy novej meštianky, rok 1 942
zdroj: archív M. P.

budova strednej školy, rok 1 959
zdroj: archív M. P.
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s ohľadom na jazyk, národnosť alebo náboženstvo. To,
čo táto organizácia robí, koná z lásky k veci prostred
níctvom láskavosti a jemnosti. Jej srdcom je kreatívna
deštrukcia a cieľom je človek, ľudia, rodiny a čistá príro
da. Zárobok, budovy, stroje, moc sú pre ňu len prostriedky.
Adrián Podskľan pochádza z roľníckodrevorubačskej
rodiny patriacej do etnickej skupiny horehronských hora
lov podieľajúcich sa na vzniku obce Lom nad Rimavicou
na Slovensku, ži júcich dlhodobo, aj keď si to ani neuve
domovali a neuvedomujú, podľa modelu integrovaného
farmárskeho mesta, za ktorý bol Ján Antonín Baťa na
vrhnutý na Nobelovu cenu mieru (sebestačné obhospo
darovanie 5 hektárov pôdy 7 členmi rodiny v kombinácii
s prácou v podnikoch tak, aby rodina žila bez dlhov).
Jeho otec bol podstatnú časť života policajný vyšetrova
teľ a matka pracovala ako vedúca obchodu. Od roku
1 991 pôsobí v riadení podnikov a od roku 2003 podniká
ako poradca so zameraním na manažérske systémy a
budovanie a rozvoj vitálnych adaptívnych organizácií.

V poradí štvrtá odborná publikácia Adriána Podskľana je na svete
Adrián Podskľan, ktorý žil a
pôsobil v mladosti v Hnúšti , je
AEPM konzultantom v mana
žérskych systémoch, pôsobí v
Prahe. V súčasnosti vydal už
v poradí svoju štvrtú publikáciu
s názvom „Vitální adaptivní or
ganizace: Inspirace nejen od
Bati po Bezose nebo Baťku na
cestě k systému, který dokáže
získat a nadchnout lidské srdce.“

Práce na modernizácii cesty I . triedy číslo 72, ktoré reali
zuje firma COLAS Slovakia, a.s. napredujú podľa harmo
nogramu. „Do konca roka by sme chceli prestavať mini
málne 5,6 milióna eur, teda približne 80 percent diela,“
hovorí stavbyvedúci Vil iam Vilček. Dôležitá je podľa ne
ho koordinácia prác, ľudí a dopravy, kvalitné plánovanie.
Na základe projektu, ktorý sa začal riešiť už v roku 201 9,
ide o rekonštrukciu cesty o dĺžke 6,5 kilometra. Okrem
cesty sa zrekonštruuje aj most, 1 9 priepustov, 1 3 pre
chodov pre chodcov s osvetlením i autobusové zastávky.
V celej dĺžke sa vymenia obrubníky. Cesta sa rozširuje v
dvoch častiach – medzi Rimavskou Baňou a Rimav
ských Brezovom a medzi Rimavským Brezovom a Hnúš
ťou. Z dôvodu neúnosnosti podložia je v niektorých úse
koch potrebné spevniť základ pod asfaltovou vrstvou,
kvôli tomu sú niektoré výkopy až tak hlboké. Na prvom
úseku, medzi Rimavskou Baňou a Rimavským Brezo
vom, chýbalo odvodnenie, a tak sa do projektu zahŕňajú
dva nové priepusty, a teda sú to práce navyše, ktoré
priniesl i mierne časové zdržanie. Pri rekonštrukcii mosta
pri MsÚ nastala kolízia s existujúcim vedením vysokého
napätia.

Stavbyvedúci firmy COLAS informuje
Práce budú pokračovať po vyriešení zo strany vlastníka.
Most sa na základe statického posúdenia musí zosilniť,
keďže nosníky boli podľa stavbyvedúceho v dezolátnom
stave a bolo nutné doplniť projekt. Vzhľadom na veľký
počet inžinierskych sietí sa oprava úseku pri odbočke na
Nábrežie Rimavy komplikuje. Po jej dokončení bude ďal
ším opravovaným miestom hlavná križovatka pri gymná
ziu až po Tesco. Ide o technicky najťažšiu časť. „Termín
odovzdania zákazky je apríl 2024. Stavba je rozdelená
na štyri časti, z toho dopravu na troch miestach riadi
semafor. Ku koncu júla bola položená ložná vrstva na
dĺžke 1,7 kilometra, čo je asi štvrtina úseku. Zaujímavos
ťou je, že neďaleký lom vo vlastníctve KSR Mineral už
bol zatvorený, no my sme si ho prenajali a vozíme odtiaľ
kameň na stavbu, keďže vzdialenosť je iba okolo 5 až 10
kilometrov. Cena za ťažbu a dovoz je teda veľmi prija
teľná,“ dodáva Vilček. „Na drvenie kameňa na potrebné
frakcie sme využili mobilný drvič, čo je ďalší moderný
prvok tejto stavby," uzavrel stavbyvedúci Vil iam Vilček.
Ďakujeme za pochopenie a trpezlivosť.

zdroj: Vil iam Vilček, stavbyvedúci COLAS

Kniha sa zaoberá novými rozmermi vytvárania, prevero
vania a udržovania schopností adaptácie podnikateľ
ských aktivít, a to predovšetkým z pohľadu vital ity, seba
udržateľnosti , dlhodobej udržateľnosti a expanzii vlastné
ho systému riadenia, vrátane adaptívneho a biologického
myslenia. Vitálna adaptívna organizácia je organizácia,
ktorá má na zretel i blahobyt ľudstva a väčšieho systému,
ktorého je súčasťou a necháva bokom všetko sebectvo

FOTO: archív A. P.
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FOTO: M. H.

Ako každý rok privítala naša knižnica do svojich radov
nových čitateľov. Stal i sa nimi prváčikovia, ktorí už majú
zvládnuté všetky písmenká a tešia sa, ako si prečítajú
svoje prvé knižky. Po zložení sľubu: „Sľubujem, že bu
dem čítať knihy pre radosť a poučenie. Budem sa k nim
slušne správať, nebudem ich ničiť, trhať, čarbať do nich
a načas ich vrátim do knižnice. O tom, čo sa mi v kni
hách páčilo, porozprávam aj svojim kamarátom," paso
vala žiakov pani riaditeľka MsKS. Odovzdali sme im čita
teľské preukazy a záložky. Za odmenu dostal i registráciu
na 1 rok zdarma. Ďakujeme za veselé dopoludnie žia
kom a pedagógom zo ZŠ Janka Francisciho Rimavského
a ZŠ Klokočova v Hnúšti. Veríme, že budú našu knižnicu
navštevovať radi, že nájdu v nej veľa poučného, zábav
ného a inšpiratívneho. Teší sa na nich veľa zaujímavých
knižiek ako aj tety knihovníčky.Tak hurá do čítania….

Slovenský zväz ochrancov prírody a krajiny prostredníctvom
svojej ústrednej zložky je každoročne vyhlasovateľom konania
najmasovejšieho ochranárskeho podujatia: Východoslovenské
ho tábora ochrancov prírody s medzinárodnou účasťou. Jeho
poslaním je odbornou činnosťou získať nové informácie a údaje
o hodnotách územia, stave ekosystémov a jeho zložiek v záuj
movej oblasti , prehĺbiť poznatky o prírodných hodnotách a obo
známiť sa s problematikou jeho ochrany so zámerom navrhnúť
riešenia na zveľadenie ochrany fauny a flóry. Tento rok prebie
hal jeho 47. ročník, ktorý bol sústredený v areáli rekreačného
strediska na Burde. V poslednú júlovú nedeľu si viac než 1 30
účastníkov urobilo výlet a navštívi l i Hnúšťu s cieľom prehliadky
samotného mesta, Stálej expozície hnúšťanského priemyslu,
ktorá sídl i v "Lihánich dome" a prehliadky Múzea social istických
kuriozít. Prehl iadky účastníkov zaujal i , obohati l i ich o nové poz
natky, zaujímavé informácie, priblíži l i našu históriu a nás teší,
že i vďaka takýmto podujatiam môžeme šíriť pekný obraz o
Hnúšti ďalej "do sveta". Hosťov sprevádzali primátor mesta
Martin Pliešovský a pán Štefan Horváth.

Ochrancovia prírody na návšteve v Hnúšti

Prvácka pasovačka v knižnici

Novootvorený apartmán Tulipán tvorí súbor troch
miestností na ubytovanie. Jeho súčasťou je hy
gienické zariadenie, sprchový kút, masážna vaňa
a kuchynka. Pre ubytovaných hostí je k dispozí
ci i jeden dvojlôžkový rozťahovací gauč a jedna
manželská posteľ v obývacej miestnosti , ktorá je
zároveň aj vstupnou halou a tri plnohodnotné vá
ľandy, každá s prístelkou v samostatnej miest
nosti . V obývacej miestnosti sa nachádza TV a v
celom apartmáne je k dispozíci i WIFI zdarma. K
dispozíci i je aj jedno parkovacie miesto.

Kvety – Tulipán, s.r.o.
Hlavná 390/78
981 01 Hnúšťa

Tel.: +421 91 5 905 666 mail: info@kvetytulipan.sk

Apartmán TULIPÁN ponúka ubytovanie priamo v Hnúšti
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Návšteva krasovej oblasti a my na „puste“

Miesto s najkrajšími výhľadmi na Nízke Tatry

kostola je najvyššia v širokom okolí a hovorí sa jej tureň.
Dedina leží v krasovej oblasti , a preto je v jej okolí veľa
jaskýň. Dedina trpela častými nájazdmi Turkov a ľudia sa
pred nimi ukrývali aj v tých jaskyniach. Práve v „diere“,
ktorú neskôr nazvali Michova chyža, sa vraj ukrýval
človek, ktorý sa Turkov tak bál, že v nej ostal až niekoľko
rokov. Pribl ižne v polovici trasy prichádzame k zrúcani
ne hradu Drienok a stále kráčame po zelenej značke do
dedinky Slizké. Ako sa striedajú lesy a lúky, ani sa ne
nazdáme a máme pred sebou vodnú nádrž Teplý Vrch.
V Budikovanoch schádzame zo zelenej značky a napá
jame sa na modrú, ktorá nás dovedie do cieľa dnešnej
túry. Posledný úsek kráčame popri vodnej nádrži do zná
mej rekreačnej dediny Teplý Vrch. Túra za krásneho
počasia s vôňou histórie končí, dlhá bola cca 23 km z
Chvalovej, do Španieho poľa – hrad Drienok, Slizské,
cez Budikovany do Teplého Vrchu, no a čoskoro je tu
ďalšia. Určite sa máte opäť na čo tešiť!

Ičo a evon, KST Hnúšťa

Po šestnástich rokoch sme do plánu našich túr znova za
radil i Ohnište. Aj teraz sme si zvoli l i trasu z Malužinej cez
Svidovské sedlo, ďalej na Slemä a Brtkovicu do Michalo
va. Čakalo nás takmer 20 kilometrov putovania s prevý
šením 1 000 metrov v Národnom parku Nízke Tatry. „Oh
nište“  tento názov môže byť pre niekoho, kto ešte o
tomto mieste v Ďumbierskych Tatrách nepočul, nezaují
mavým. Kto len raz nakukol do máp či fotiek, určite ho
zábery na Okno a Veľkú ľadovú priepasť prekvapil i . Kto
tu už raz bol, určite si nenechá ujsť príležitosť znova

Vďaka dotácii z Banskobystrického samosprávneho kra
ja vo výške 3 000, € a spolufinancovaniu z rozpočtu
mesta Hnúšťa vo výške 507,30 € je Mestká športová ha
la v Hnúšti doplnená o potrebné športové náradie: 6
dielnu švédsku debnu s kolieskami pre ľahšiu manipulá
ciu, švédsku lavičku, 25metrovú volejbalovú sieť a há
dzanárske bránky. Cieľom podporeného projektu bolo

Hnúšťa doplnila materiálne vybavenie Mestskej športovej haly
vytvorenie lepších podmienok pre plnohodnotné trávenie
voľného času a zvyšovanie športovej výkonnosti. Práve
chýbajúce športové náradie odrádza mladých ľudí od fy
zickej aktivity, ktorá je v období rastu veľmi dôležitá.
Športová hala je prístupná verejnosti aj mimo vyučova
cích hodín a mimo pravidelnej činnosti klubov, čím vytvá
ra priestor pre športovanie aj v čase voľna.

navštíviť toto malebné miesto plné prekvapení. Národná
prírodná rezervácia Ohnište má vo vrcholových partiách
ráz mierne zvlnenej krasovej plošiny. Je rezerváciou s
bohatou kvetenou vysokohorských lúk – žltohlav európ
sky zapózoval aj pred našimi foťákmi. Ohnište má dva
vrcholy, k hlavnému vrcholu vo výške 1 538 metrov sa
predierame ozajstným pralesom. Odmenou je jeden z
najkrajších výhľadov v Nízkych Tatrách. Ak máte chuť
spoznávať krásy našej prírody, pridajte sa k nám.

EMi, KST Hnúšťa

Osem hodín ráno a my vystupujeme v obci Chvalová,
okres Revúca. Máme pred sebou nenáročnú, ale dlhú
trasu. Kráčať začíname po zelenej značke smer Španie
pole. Španô polo v miestnom nárečí znamená pole pána.
V dedine sa nachádza najväčší kostol v okolí. Vravelo
sa, že aká mocná je dedina, taký je aj kostol. Aj veža

FOTO: archív KST Hnúšťa

FOTO: archív KST Hnúšťa
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Predmetom súťaže je nebytový priestor o výmere 1 m2 v budove školy na 1 . poschodí. Účelom
nájmu je prevádzkovanie nápojových automatov. Doba nájmu je od 01 .1 0.2023 do 30.09.2024.
Súťažný návrh je možné zaslať poštou alebo doručiť osobne do 21 . 09. 2023 do 1 2:00 hod. na
adresu vyhlasovateľa. Súťažné návrhy je potrebné doručiť v zalepenej obálke s označením

, ,Obchodná verejná súťaž – NÁPOJOVÝ AUTOMAT“ NEOTVÁRAŤ
Bližšie informácie získate na www.soshnusta.edupage.org v záložke Verejné obstarávanie

alebo nás môžete kontaktovať na telefónnom čísle 047/542 24 26.

Leto je obdobie prázdnin. Deti si vychutnávajú slniečko,
vodu a rôzne aktivity, pomocou ktorých trávia voľný čas.
Lenže nie každé dieťa má možnosť celé prázdniny byť v
spoločnosti svojich rodičov. Preto naše CVČ ponúka
deťom možnosť prežiť s nami zaujímavé dni plné nových
zážitkov a aktivít. Tohto roku sme ponúkli tri letné tábory.
Prvý tábor sa konal od 1 0. do 1 4. júla. Program bol bo
hatý na zážitky. Tvorivé dielne, návšteva Zvolenského
zámku, Ochtinskej aragonitovej jaskyne, Banského mú
zea v Rožňave spojenej s výrobou náramkov z minerá

Leto 2023 v CVČ v Hnúšti
lov, wellness v Teriakovciach, kúpalisko a množstvo do
plňujúceho programu. Tento tábor sa uskutočnil za finan
čnej podpory BBSK, za čo ďakujeme. Ďalší tábor bol od
1 7. 7. do 21 . 7. a začal výletom na Zbojská, do krásnej
prírody, ktorú sme obdivovali z rozhľadne. Ďalšie dni
patri l i návšteve Lil i landu a tvorivým dielňam v Rimavskej
Sobote, wellnessu v Teriakovciach a týždeň sme ukončil i
krásnymi zážitkami z celodenného programu na ranči
v Zahoranoch, kde nám pán Házik pripravil zaujímavý
program plný nových zážitkov. Tretí tábor "Vodný thai
box" sa uskutočnil v dňoch od 24. 7 do 28. 7. Už názov
nám prezrádza, že tento tábor bol plný športových aktivít
a hier, vody a zdravej výživy. Deti si vychutnal i základy
thaiboxu, cvičenia vo vode, oddych vo wellnesse v Teria
koviach, vychádzky do prírody spojené so športovými ak
tivitami. Aj tento rok sme zabezpečil i pre deti Lego tábor
pod vedením lektorky Ivony Smieškovej zameraný bol na
rozvoj dieťaťa v oblasti programovania hravou formou
a rozširovanie vedomostí v anglickom jazyku. Naše letné
tábory s dennou dochádzkou splni l i svoj cieľ, pretože
priniesl i pre deti dni plné zážitkov a aktivít. Odmenou
pre nás boli ich usmiate tváričky, šťastné očká a tešenie
sa na ďalší deň.

Mgr. Zlata Vinclavová

Prázdniny so sebou okrem hromady radosti , oddychu či
zážitkov prinášajú aj "pl iagu“ menom prázdninový útlm (z
angl. summer sl ide). Ide o naozaj vážnu vec stratu jazy
kových a čitateľských zručností počas letných prázdnin.
Stačí, aby dieťa počas týchto dvoch mesiacov prečítalo 4
až 6 kníh a nepríde tak o svoje čitateľské zručnosti. Kni
hu si stačí pribal iť kamkoľvek na cesty alebo využiť od
dych na kúpalisku. Aby to išlo ľahšie, po tretí raz sa naša
knižnica zapoji la do celoslovenského podujatia s názvom
Prečítané leto, ktoré trvá počas deviatich týždňov letných
prázdnin. Každý týždeň je venovaný inej letnej téme, ku
ktorej je pripravený výber kníh pre najmenších čitateľov
až pre "pubertiakov“, rovnako i pre začiatočníkov či odra
dených alebo rozbehnutých čitateľov. O hviezdach, ces
tách, číslach, lupách, kvapkách, nových priateľstvách,
domove, dobrom jedle a o koreňoch, to boli týždenné
letné témy. Každý čitateľ si mohol bezplatne zobrať bro

Prečítané leto aj v Knižnici prof. Štefana Pasiara
žúru, spomienkovník, kde našiel okrem tipov na čítanie
aj mnoho nápadov na letné aktivity, vypĺňať úlohy a za
znamenávať si nezabudnuteľné zážitky prázdnin.

FOTO: archív CVČ
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Športové hry detí z centier pre deti a rodiny
Devetnásty apríl bol pre mnohých bežný deň, no pre mňa bol plný napätia, športového
zápolenia i radosti . Banská Bystrica usporiadala Majstrovstvá kraja pre deti z CDR (bý
valé detské domovy). Pre mňa to bol už piaty ročník, takže som vedela, čo ma čaká.
Začala som šprintom na 1 00 metrov, kde som získala prvé miesto. Vtedy zo mňa všet
ka nervozita opadla. Vybojovala som striebro v skoku do diaľky a v behu na 800 met
rov. Najtuhší boj bol v kráľovskej disciplíne, v štafete na 4x1 00 metrov, keď som v po
slednom úseku musela sťahovať náskok za druhou najlepšou šprintérkou. Siahla som
si na dno svojich síl , aby sme spoločne pre naše CDR Hnúšťa vybojovali víťazstvo. Po
stúpila som na Celoslovenské športové hry detí z Centier pre deti a rodiny do Čil istova
s medzinárodnou účasťou s najlepšími českými športovcami z detských domovov. Re
prezentovala som tam Banskobystrický kraj a rozšíri la som si zbierku kovov o 3. miesto
v kráľovskej disciplíne, štafete, čo ma nesmierne potešilo. Za zmienku stojí aj 5. miesto
v behu na 1 00 metrov. Dlhú cestu do Hnúšte som v aute prespala, pretože som z celo
denného súťaženia bola vyčerpaná, no obohatená o skúsenosti, zážitky a kamarátstva.

Vanesa Botová

Každá rodina má svoj príbeh. Vitajte v tom našom. Dňa
27. júna 2023 sme sa stretl i v záhrade materskej školy
Klokočova pri krásnej príležitosti  Deň rodiny. Chceli sme
si pripomenúť, že byť rodinou je byť súčasťou niečoho
úžasného. Znamená to, že budete milovať a budete milo
vaný do konca svojho života. Rodina je základ, ktorý nám
dáva silu. V našej materskej škole sme s vami spätí
ako taká druhá rodina. Snažil i sme sa všetkým zúčastne
ným spríjemniť popoludnie so svojimi blízkymi a priateľmi
a tiež poukázať na to, aké je dôležité darovať svoj čas ro
dine. V záhrade čakalo rôzne občerstvenie, pre deti rôzne
aktivity s legom aj malá odmena a na záver nafukovacia
šmýkačka či guľáš. Určite sa všetci prítomní cíti l i príjem
ne v kruhu našej škôlkarskej rodiny a srdečne ďakujeme
všetkým, ktorí akokoľvek prispeli k tomuto krásnemu dňu.

kolektív MŠ Klokočova

ho a predsedu Komisie školstva, kultúry a športu Mariá
na Petroka si prevzali : Veronika Rafidiová (žiačka I . stup
ňa ZŠ J.F.Rimavského Hnúšťa), Matúš Morong (žiak I I .
stupňa ZŠ J.F.Rimavského Hnúšťa), Valentína Radičo
vá (absolventka 2.stupňa základného štúdia Základnej
umeleckej školy Jána Valacha v Húšti), Miriam Barano
vá a Michaela Oláhová (absolventky študijného odboru
Sociálnovýchovný pracovník Strednej odbornej školy
Hnúšťa), Nikola Cibuľová (žiačka 9. ročníka Špeciálnej
základnej školy v Hnúšti), Maksim Grigori j Šamin (žiak 4.
triedy ZŠ Klokočova Hnúšťa), Tamara Sýkorová (žiačka
9. ročníka ZŠ Klokočova Hnúšťa). Sú to študenti a žiaci,
ktorí úspešne reprezentovali nielen seba, ale aj prácu a
výchovu svojich pedagógov i rodičov. Aj vďaka ich nasa
deniu môžeme byť na týchto žiakov právom hrdí. Najmä
v súčasnej dobe potrebujeme mladú generáciu, ktorá je
zodpovedná, plná entuziazmu a zapálená pre dobrú vec.
Všetkým srdečne blahoželáme a ďakujeme za úspešné
reprezentovanie nášho mesta.

Ani my sme nezabudli na Deň rodiny

Mesto ocenilo najúspešnejších žiakov 2022/2023

Aj tento rok sa v Hnúšti uskutočnilo slávnostné oceňova
nie najlepších žiakov a študentov v školskom roku
2022/2023 za úspešné vynikajúce študijné výsledky a
reprezentovanie vo vedomostných a umeleckých súťa
žiach na domácej, okresnej, krajskej či celoslovenskej
úrovni. Celkovo bolo v sobášnej sále Mestského úradu v
Hnúšti ocenených 8 hnúšťanských školákov a absolven
tov. Ocenenie z rúk primátora mesta Matina Pliešovské

FOTO: archív MŠ Klokočova

FOTO: archív CDR
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Tak ako si každý rok pripomína naša škola Deň matiek, tak si tento rok pripo
menula aj Deň otcov. Pozvali sme oteckov do školskej záhrady, aby si zasúťa
ži l i so svojimi deťmi. Najprv sme im zaspievali a zarecitovali a potom sme sa
pusti l i do súťaží. Oteckovia súťažil i so svojimi deťmi a verte, že si uži l i kopec
zábavy. Prenášali loptičky, fúrikovali deti , ťahali deti na mechoch, preťahovali
sa lanom a nosil i deti na chrbte. Nakoniec boli oteckovia odmenení medailami
a príveskami na kľúče. Ešte raz všetko najlepšie k vášmu dňu.

kolektív MŠ Nábrežie Rimavy

Každé ráno chodíme si do malého domčeka. Niekto býva
blízučko a niekto ide z ďaleka… Táto pieseň sa ozývala
v pondelok 26. júna v prístavbe Domu kultúry v Hnúšti ,
kde sa zišl i predškoláci, aby sa slávnostne rozlúči l i s na
šou škôlkou. Pripravil i si krátky program, a tak sa spieva
lo, tancovalo, recitovalo. Ale veru vypadla aj nejaká sl
zička, lebo lúčenie nie je jednoduché. Slová vďaky patri l i

Aj takýmto posledným pozdravom sa rozlúči l i 23.6.2023
naši predškoláci so svojou škôlkou, pani riaditeľkou Ev
kou Šafárikovou, pani učiteľkami, tetami upratovačkami,
kuchárkami a celým vedením MŠ Klokočovej. Naši bu
dúci prváčikovia zasadnú v septembri do školských lavíc

Rozlúčka klokočkárskych predškolákov 2022/23
“Prežili sme v tejto škôlke kus detského života. Učiť, hrať sa, tíško spinkať bola naša robota.

Škôlka naša lúčime sa, smutno nám je za tebou. Bola si nám druhou mamou a priateľkou úprimnou.”

a začnú novú etapu svojho školáckeho života. Milé naše
detičky, veľa ste sa naučil i , zahral i i zaspievali , zažil i sme
spolu chvíle krásne, sem tam ranná slzička, teraz nastal
čas rozlúčky, čaká vás už školička.

Mgr. Ivana Kyseľová

Rozlúčka predškolákov
aj pani riaditeľke, učiteľkám a všetko sa zavŕši lo občer
stvením – koláčmi, sladké či slané občerstvenie. Posta
ral i sa oň rodičia, za čo im aj touto cestou ďakujeme.
Každý začiatok má ale aj svoj koniec… dnes som už
veľký predškolák a čoskoro veľký žiak. Prajeme našim
predškolákom veľa úspechov v novej škole.

kolektív MŠ Nábrežie Rimavy

Deň otcov v MŠ Nábrežie Rimavy

FOTO: archív MŠ NR

FOTO: L.T.

FOTO: archív MŠ Klokočova
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Naša škola zorganizovala pre oteckov, rodinných príslušníkov a žiakov I I . stupňa
zaujímavú akciu, ktorá sa uskutočnila dňa 21 . 6. 2023 v areáli školy. Oslava Dňa
otcov začala príhovorom A. Karnaya a Z. Ikheloufiho, ktorí sa milým slovom pri
hovori l i oteckom a všetkým prítomným. S. Bercséniyová pohladila našu dušu
kultivovaným spevom, piatačky S. Ladiková a L. Repková vystúpil i so svojou
zostavou na hrazde. Rodičia aj žiaci si mohli vybrať z bohatej ponuky športových
a spoločenských aktivít. Celú akciu spríjemňovali hudbou naši šikovní deviataci.
Všetci si mohli pochutnať v altánku na výbornom guľáši, čapovanej kofole a do
mácej l imonáde. Akcia sa niesla v duchu dobrej nálady, zábavy, rodinnej pohody
a my sa tešíme na stretnutie s rodičmi pri akciách v budúcom školskom roku.

kolektív I I . stupňa ZŠ J. F. Rimavského

Naše predškolské triedy sa zúčastni l i trojdňového pobytu
na Chate Zbojská. Obrovská lúka, futbalové ihrisko, vo
lejbalové ihrisko, trampolíny a rôzne atrakcie nám ponú
kali veľa možností. Okrem toho sme si užíval i čistý hor
ský vzduch. Prvý deň nás okrem iného čakali športové
hry a večerná pravá opekačka. Noc sme zvládl i hrdinsky.
Na druhý deň sme sa vybral i ku prameňu Rimavy, no pre
vysokú teplotu sme napokon v lese hľadali hríby. Pre
chádzka to bola teda parádna. Deň sa končil hľadaním
skrytého pokladu pomocou čeloviek, takmer po tme.
Neuveríte, ale na Zbojskách bol poklad zakopaný nao
zaj. Ktovie, či ho nezakopal sám Jakub Surovec. Ďalšie
ráno sme sa s Chatou Zbojská rozlúči l i a odniesl i si
domov plno zážitkov.

kolektív MŠ Nábrežie Rimavy

V tomto školskom roku sme na našej Špeciálnej základnej škole v Hnúšti vyzbieral i :
50 kg veľkých zariadení, 72 kg prenosných batérií, 1 0 kg monitorov a 320 kg malých
zariadení. Spolu je to až 452 kilogramov elektroodpadu!
Najlepším zberateľom bateriek v 2. polroku školského roka 2022/2023 sa stal Jakubko
Reptiš. Najlepšími zberateľmi bateriek za celý školský rok 2022/2023 sa stal i súrodenci
Berkyovci  Viktorko, Adrianka a Lacko. Spolu doniesl i do zberu až 29 kg bateriek. Všet
ci žiaci, ktorí sa zapoji l i do zberu, si za odmenu pochutnal i na vynikajúcej pizzi. Najlep
ším zberateľom texti lu za celý školský rok 2022/2023 bol Janko Račák. V tomto roku
sme spoločne vyzbieral i 1 52 kg texti lu, ktorý bol doručený nadácii Ekocharita. Zo všet
kých 1 61 škôl sme sa umiestni l i na 70 mieste. Veľké ĎAKUJEME patrí všetkým, ktorí sa
do zberu zapoji l i . Bol i to najmä naši žiaci, zamestnanci, rodičia, ale aj všetci naši známi.

kolektív ŠZŠ, Hnúšťa

Mesiace máj a jún patria tradične všetkým mamičkám a oteckom, pil ierom rodiny, ktorá
je hlavným prvkom spoločnosti. Rodina je nositeľom hodnôt, akými sú láska, priateľstvo,
porozumenie a rodinná súdržnosť. Tohtoročný Svetový deň rodiny bol vyvrcholením ce
loročných kreatívnych aktivít žiakov, vzájomnej spolupráce rodičov a komunity našej ško
ly. Naši žiaci vyjadri l i vďaku svojim rodičom a v spolupráci s pedagógmi pre nich pripra
vi l i kultúrny program. A keďže naša Základná škola Klokočova742/1 5 Hnúšťa je ako veľ
ká rodina zároveň sme oslávil i jej 30. výročie. Ďakujeme všetkým, ktorí si našl i čas a
strávil i ho s nami v príjemnej atmosfére.

kolektív ZŠ Klokočova 742/1 5 Hnúšťa

Vyhodnotenie zberu v Špeciálnej základnej škole v Hnúšti

Svetový deň rodiny
„Aby deti otca mali, aby mali mamu.“

Absolvovali sme trojdňový pobyt s predškolákmi

Deň otcov na Nábrežku

FOTO: I . M.

FOTO: archív ZŠ J.F.R.

FOTO: archív ŠZŠ

FOTO: archív ZŠ Klokočova
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Čo sa u nás dialo v júni 1 91 9  pokračovanie
Po prelomení obrannej línie pri Hačave muselo česko

slovenské vojsko (IV. brigáda) ustúpiť do výhodnejších
pozícií. Na vytvorenie obrannej línie využil i Čechoslováci
horský terén a vybudovali si lné obranné postavenia v
okolí Zbojskej. Po obsadení mesta Tisovec sa maďarský
postup zastavil a IV. čs. brigáda využila tento čas na pre
skupenie svojich síl . Menšie strety oboch armád prebie
hal i v okolitých horách a pri stanici Tisovec – Bánovo.

Zmena situácie nastala až 1 5. júna 1 91 9, keď veliteľ
brigády plk. Ján Votruba zaháji l nový útok, ktorý mal za
úlohu získať Tisovec. Príprava novej operácie počítala s
koordinovaným postupom štyroch útočných skupín pod
porovaných improvizovaným pancierovým vlakom, ktorý
sa podari lo v predchádzajúcich dňoch postaviť vďaka
odhodlaniu tisovských železničiarov. Ten bol vyzbrojený
predovšetkým guľometmi a 1 2. júna 1 91 9 umiestni l i na
delový vozeň jedno horské delo z 2. čs. batérie. Ešte v
noci zo 1 4. na 1 5. júna 1 91 9 sa podporučík Vosádka s
24 dobrovoľníkmi a dvomi guľometmi v sprievode Tisov
čana Ľudevíta Krajčiho priblíži l k železničnej stanici, nad
ktorou zaujal vhodné palebné postavenie. Samotný útok
na Tisovec bol naplánovaný na desiatu hodinu, avšak
útočiaci Čechoslováci netuši l i , že časť 39. červenej bri
gády má byť prevelená na rumunský front.

Ráno, dňa 1 5. júna 1 91 9 o 7:00, uvidel Vosádkov pred
voj nástup maďarských vojakov, ktorí sa pripravovali na
odchod. Túto situáciu využil i a spusti l i paľbu z guľometov
na nastúpených vojakov. Maďarské jednotky zachváti la
panika a vojaci sa rozutekali po celom meste. Podporu
čík Vosádka si pri tomto odvážnom útoku nevšimol ma
ďarský prápor, ktorý bol na Muránskej ul ici , a tak sa strh
la ťažká bitka, počas ktorej hrozilo skupine obkľúčenie.
Tá sa musela pred maďarskou presilou stiahnuť do údo
l ia potoka Slávča. Počas tohto boja bol ťažko ranený sa
motný podporučík Vosádka, ktorého zachránil spomína
ný Tisovčan Ľudevít Krejčí. Našťastie, v tom čase už na
svoje pozície dorazil i útočné skupiny a rozhorel sa ťažký
boj o Tisovec, ktorý si vyžiadal straty na oboch stranách.
Po úspešnom útoku nasledoval ústup maďarských vojsk
späť do Rimavskej dol iny.

Dňa 1 7. júna 1 91 9 sa po bojoch medzi obcami Likier a
Rimavské Brezovo podari lo Čechoslovákom postúpiť až
ku Rimavským Zalužanom na pôvodnú obrannú líniu,
ktorú držali počas bojov o Kocihu. Na tento postup spo
mína Ondrej Korčuľa, príslušník československého 67.
pešieho pluku: „Predné naše voje sú už za Hnúšťou, a

my, záloha, v Hačave. Naši jazdci vedú sto mužov – za
jatcov. Oči sklopené, smutne hľadia na zem akoby niečo
hľadali. Idúc cez obec, ľudia vybehúvajú podívať sa na
nich. Sú to zväčša robotníci, pracujúci v továrni, popri
ktorej kráčajú (pravdepodobne sa jedná o fabriku v Mút
niku). Niektoré ženy zrazu začnú nariekať a predierať sa
k zajatcom, v ktorých spoznávajú svojich. Zalamujú ruka
mi a volajú: „To nie sú boľševici, oni nechceli ísť do boja,
ale násilne ich hnali.“ Dojímavý, smutný obraz. A zaiste
mali pravdu. Boľševici hnali našich aj násilím do boja
proti vlastnej krvi.“

V tom istom čase prebiehal aj druhý neúspešný útok
na Levice, a tak sa veliteľ armádneho úseku, francúzsky
generál Mittelhauser, rozhodol stiahnuť všetky dostupné
jednotky na tento úsek frontu. IV. brigáda v rámci tohto
rozhodnutia prišla o svoje jadro a velenie sa rozhodlo
opätovne stiahnuť na výhodnejšie pozície. Toto rozhod
nutie znemožnilo ďalší postup na Rimavskú Sobotu a v
dňoch 1 8.–1 9. júna 1 91 9 prebiehal ústup na sever, pri
čom brigáda zaujala nové obranné postavenia poniže
Tisovca pri obci Rimavská Píla a zároveň kládla dôraz
na opevnenie dôležitej výšiny Tŕstie. Boje neustávali a
Maďari po opätovnom obsadení pozícií plánovali zaúto
čiť na Tisovec cez výšinu Tŕstie. Dňa 22. júna 1 91 9 boli
Čechoslováci donútení výšinu opustiť. Nasledujúci deň
však podnikl i protiútok a výšinu dobyli späť.

Počas bojov v Rimavskej dol ine sa vyznamenali dobro
voľníci z radov občanov Tisovca a okolitých obcí, ktorí
vytvori l i čatu začlenenú do stavov IV. brigády. Aktívne sa
zapoji l i do boja a ako znalci okolia vykonávali predovšet
kým výzvednú službu. Husársky kúsok sa podari l po
strate vrchu Tŕstie, keď traja mladí dobrovoľníci s vel ite
ľom Milanom Daxnerom narazil i na guľometné hniezdo,
ktoré prekvapivým útokom zneškodnil i , pričom zajal i ob
sluhu guľometu a zároveň získali aj samotnú zbraň, kto
rú doniesl i do Tisovca ako dôkaz o ich akcii . Po opätov
nom získaní výšiny Tŕstie si IV. brigáda udržala pozície
až do zastavenia bojových operácií. Tie boli dohodnuté
na 24. júna 1 91 9, kedy maďarská vláda na nátlak doho
dových mocností musela zastaviť boje a postupne sa
vrátiť na dohodnutú demarkačnú čiaru.

Definitívne vytýčenie hraníc Československej republiky
bolo spečatené na konferencii v Trianone 4. júna 1 920.
Vznik našej prvej republiky tak bol vykúpený krvou a
obeťami našich statočných predkov.

Mgr. Viktor Brádňanský

hroby padlých československých vojakov v Tisovcitisovskí železničiari , ktorí sa zapoji l i do boja proti boľševikom
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Z pobrežia Balatonu taekwondisti priniesli nielen zlato
Začiatkom leta sa naša hnúštanská taekwondo repre
zentácia vybrala do susedného Maďarska na pobrežie
Balaton. Konal sa tam I I . ročník medzinárodnej súťaže
Beach Poomsae 2023, kde naši súťažiaci mali novú
skúsenosť súťažiť pod holým nebom na pobreží Balato
nu. Nové bolo i samotné oblečenie, ktoré nevyžaduje
celú uniformu, dobok taekwondo, ale mohli mať obleče
né tričká a iné. Naši súťažiaci svojimi zostavami vybojo
val i nasledovné skvelé ocenenia:

Tamara Morová (junior A)  1 . miesto
Tomáš Mravec (para senior)  1 . miesto

T.+T. Morové (family pár )  1 . miesto
Tímea Morová (junior A)  2. miesto

Ivana Kyseľová (senior A.)  2. miesto
TKD klub Hnúšťa (ocenenie)  3. miesto

V dňoch 6. 8. 2023 – 1 0. 8. 2023 sa uskutočnilo v Mošte
nici reprezentačné sústredenie v kickboxe. Za náš klub
KickBox Leon Hnúšťa sa ho zúčastni l i dve dievčatá,
Emka Kocúrová a Anetka Lukáčová. Dievčatá si okrem
skúseností doniesl i aj nejednu modrinku, ale to k tomuto

Piaty ročník futbalového kempu bol náročný, ale verím,
že deti plné energie vďaka všetkým aktivitám, zábave a
súťažiam prežil i nezabudnuteľný športový týždeň. Snažil i
sme sa im vytvoriť tie najlepšie podmienky a pripraviť im
zaujímavý program aj s malým prekvapením, keď ich v
stredu prišiel pozdraviť Marek Hamšík. Veľké ďakujem
patrí našim trénerom (Tomi, Igor, Erik, Deži, Peťo, Pať
ko, Marek), ktorí celý týždeň s malými futbal istami a fut

Sústredenie slovenskej reprezentácie v kickboxe
športu patrí. Je to bojový šport plný adrenalínu a fyzic
kej námahy. Dúfame, že dievčatá svoje skúsenosti zúro
čia na súťažiach. Najbl ižšie nás čaká liga v kickboxe v
meste Bardejov, a to dňa 1 4.1 0.2023.

Jozef Vranec, tréner

Futbalový kemp si užilo viac než 80 detí
balistkami pracovali na ich zdokonaľovaní po športovej
ale aj osobnostnej stránke. Organizácia takejto akcie je
náročná, ale je super, keď cítite podporu našich členov
klubu, partnerov, podporovateľov, mesta, ale aj rodičov.
Vidím to tak, že šiesty ročník nás neminie a už teraz sa
tešíme na nové tváre a super zážitky. . . Ninka, Lucka,
Fatimka, Ivetka, ani na vás som nezabudol  ďakujeme.

Mgr. Marián Petrok, tréner

Vďaka našim súťažiacim Taekwondo klub Hnúšťa získal
v hodnotení klubov v skupine A vynikajúce 3. miesto a z
Maďarska si priviezol víťazný pohár. Po súťaži sa taek
wondisti osvieži l i v Balatone. Ďakujeme všetkým za
skvelú reprezentáciu klubu i nášho mestečka Hnúšťa.

Mgr. Ivana Kyseľová, trénerka

FOTO: archív FK Iskra Hnúšťa

FOTO: archív J. V.

FOTO: archív M. O.
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Kúpalisko v Hnúšti otvorené!




